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Slovenská prezidentka Zuzana Čaputová vo svojom prejave v OSN uviedla, že pandémia nám ukázala, akí

sme zraniteľní. Podľa prezidentky sa musíme zamerať na odstránenie našich zraniteľných miest, najmä v

oblasti dostupnosti a kvality zdravotnej starostlivosti, zmazávania sociálnych rozdielov a pripravenosti

štátov čeliť náročným globálnym hrozbám.

Prezidentka Čaputová zdôraznila vo svojom prejave význam solidarity, dôvery a zodpovednosti politických

lídrov a potrebu rozvíjať medzinárodnú spoluprácu. Vyzvala na solidaritu pri vývoji vakcíny proti

koronavírusu a apelovala na rozšírenie spolupráce medzi vedcami, výrobcami vakcín a politikmi.

„Nesmieme dovoliť, aby sa z vývoja a výroby očkovacej látky a ochranných prostriedkov stala
opäť ďalšia globálna súťaž,“ vyhlásila vo svojom prejave. Čaputovej výzva má svoje opodstatnenie, v

globálnej súťaži výrobcov vakcín proti koronavírusu sú totiž stále popredu Rusi a Číňania, slovenské

politické elity však chcú, aby zvíťazila vakcína s tými správnymi demokratickými a európskymi hodnotami.

Podľa prezidentky Čaputovej nám koronavírus ukázal, že už nikdy nebudeme môcť žiť rovnako ako predtým,

koronavírus a najmä nekoncepčné rozhodnutia politikov majú negatívny dopad na ekonomickú situáciu v

Európe, pričom prezidentka Čaputová zdôraznila, že obrovské ekonomické a sociálne problémy sa nevyhli

dokonca ani stabilným a silným štátom. Takisto prízvukovala, že “obyčajní ľudia dokážu neobyčajné veci, ak

ich vedie vzájomná solidarita a súcit”.

Podľa prezidentky Čaputovej “musíme poskytnúť očkovaciu látku každému obyvateľovi našej

planéty, bez ohľadu na to, či si ju môže dovoliť zaplatiť”. (Vlády si evidentne zoberú pôžičku, aby sa

vakcína dostala povinne ku každému človeku, napriek morálnym, zdravotným a etickým výhradám voči

vakcinácii, ktoré sa nebudú akceptovať. Moja otázka znie, ak budú všetci vystrašení občania zaočkovaní a

budú v bezpečí, nemohli by sme my, čo v koronavírus neveríme ostať bez vakcíny a na vlastné riziko, keďže

už nebudeme môcť nikoho ohroziť?)

Prezidentka Čaputová zdôraznila, že potrebujeme zodpovedné politické vedenie. V konečnom dôsledku je

zodpovednosťou vlád a politických lídrov prijímať rozhodnutia založené na faktoch a poznatkoch, nie na

politických kalkuláciách alebo sebeckých záujmoch tých, čo sú pri moci. Pretože opak – nekompetentnosť,

dezinformácie a populizmus – má fatálne následky (Kto nebude chcieť vakcínu je v ponímaní prezidentky

Čaputovej pravdepodobne nekompetentný, dezinformátor a populista).

Prezidentka Čaputová vyzdvihla potrebu dôvery. Dôvery občanov, že ich vlády konajú správne. Ľudia

potrebujú vedieť, že sú pod ochranou a že im nikto neklame. Ochrancami týchto zásad musia byť slobodné a

nezávislé médiá, renomovaní odborníci a vedci, ako aj aktívna občianska spoločnosť. A našou

zodpovednosťou je vytvoriť také prostredie, kde budú môcť médiá slobodne pracovať. Ak na nich budeme

útočiť, budeme podrývať našu vlastnú schopnosť kolektívneho riešenia problémov. Budeme prehlbovať
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zraniteľnosť našich vlastných spoločností, vrátane zraniteľnosti voči dezinformáciám a hoaxom, ktoré sa

najmä v súvislosti so zdravotnými otázkami ukázali ako mimoriadne nebezpečné. (Aj za socializmu a v

Tretej ríši boli tí správni novinári privilegovanou vrstvou spoločnosti, vďaka nim sa budovali piliere

spoločnosti),

Prezidentka Čaputová sa vo svojom prejave o koronavíruse samozrejme propagandisticky dotkla udalostí v

Bielorusku , či otravy Navaľného a uviedla, že šírenie autoritárstva je hrozbou pre nás všetkých hrozbou

(dúfajme tam ráta aj americký autoritarizmus, ktorý sa prejavuje napríklad vojenskými útokmi bez

vypovedania vojny a OSN neodsúhlasenými sankciami, len sa o tom zabudla zmieniť).

V jednom má však prezidentka Čaputová pravdu, svet už naozaj nebude takým, akým bol pred

koronavírusom, optimisti nech dúfajú, že nový svet po koronavíruse bude viac demokratický a ľudský,

presne v intencií prednesených slov prezidentky Čaputovej a európskych politikov. My ostatní vieme svoje.
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